

## Editorial

This is the second time that a double issue of the Austrian Journal of Statistics could be filled with selected interesting manuscripts on presentations given at the third international workshop on **Perspectives in Modern Statistical Inference**. After Prague, 1998, and Brno, 2002, this time the workshop took place in Mikulov, Czech Republic, July, 17–22, 2005. For further details on this conference visit

[http://www.math.muni.cz/workshop\\_2005/](http://www.math.muni.cz/workshop_2005/)

As already in 2003, AJS volume 32 number 1&2, it is my particular honor to have again Professor Jana Jurečková, Charles University Prague, as Guest Editor of a special issue of our journal. Together with Professor Ivana Horová, Masaryk University Brno, as Local Organizer, they organized a great meeting and successfully convinced many outstanding researchers from various fields in the wide area of Statistics to contribute to these proceedings.

Finally, I would like to thank all the authors in this issue for their carefully prepared and interesting contributions. I am also grateful to a number of referees for their scientific service.

Herwig Friedl  
(Editor)

Institute of Statistics  
Graz University of Technology  
Steyrergasse 17  
A-8010 Graz  
Austria

E-mail: [hfriedl@tugraz.at](mailto:hfriedl@tugraz.at)

Homepage: <http://www.stat.tugraz.at/friedl.html>

## Redaktionelles

Dies ist bereits das zweite Mal, dass eine Doppelnummer der Österreichischen Zeitschrift für Statistik mit ausgewählten interessanten Manuskripten zu Präsentationen beim dritten internationalen Workshop über **Perspectives in Modern Statistical Inference** gefüllt werden konnte. Nach Prag, 1998, und Brün, 2002, fand diesmal der Workshop in Mikulov, Tschechische Republik, vom 17. bis zum 22. Juli 2005 statt. Weitere Details zu dieser Konferenz findet man unter

[http://www.math.muni.cz/workshop\\_2005/](http://www.math.muni.cz/workshop_2005/)

Wie bereits in 2003, ÖZStat Band 32 Nummer 1&2, ist es mir eine besondere Ehre Frau Professor Jana Jurečková, Karls Universität Prag, wieder als Gast Redakteurin eines Spezialheftes unserer Zeitschrift zu haben. Zusammen mit Frau Professor Ivana Horová, Masaryk Universität Brün, der Lokalen Organisatorin dieser Veranstaltung, organisierten sie eine großartige Tagung und überzeugten erfolgreich viele bedeutende Forscher aus den verschiedenen Bereichen des großen Gebietes der Statistik an diesem Tagungsband beizutragen.

Abschließend möchte ich mich auch bei allen Autoren in diesem Heft bedanken für ihre sorgfältig erstellten wie auch interessanten Beiträge. Ich bin auch einer Vielzahl von Gutachtern für ihre wissenschaftlichen Leistungen dankbar.

Herwig Friedl  
(Herausgeber)

Institut für Statistik  
Technische Universität Graz  
Steyrergasse 17  
A-8010 Graz  
Austria

E-mail: [hfriedl@tugraz.at](mailto:hfriedl@tugraz.at)  
Homepage: <http://www.stat.tugraz.at/friedl.html>